
Rada Miejska Lędziny  

Radni - Sesja  

Protokół nr CXVI/2023  

CXVI Sesja w dniu 21 grudnia 2023. Obrady rozpoczęto 21 grudnia 2023 o godz. 14:40, a 

zakończono o godz. 18:56 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Obecni: 

1. Bogusław Dzierżak 

2. Maria Głos 

3. Hubert Handy 

4. Tadeusz Ingram 

5. Karol Kolny 

6. Tomasz Kostyra 

7. Łukasz Kuczek 

8. Bogusław Noras 

9. Elżbieta Ostrowska 

10. Szymon Simonicz 

11. Bogumiła Stolecka 

12. Edward Urbańczyk 

13. Paweł Wanot 

14. Anna Wysocka 

15. Sebastian Zimnal 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Miasta na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

 o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2023, poz.40 z późn. zm.) otworzyła CXVI 

Sesję Rady Miasta.  

 

Przewodnicząca przywitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Miasta. 

Obecność potwierdziło 14 radnych. Przewodnicząca oznajmiła, że obrady są prawomocne. Lista 

obecności z programu eSesja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Karol Kolny dołączył do posiedzenia o godzinie 14:50. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej zgłosiła wniosek o poszerzenie porządku obrad  

o uchwałę dotyczącą planu pracy komisji rewizyjnej na 2024 rok ponieważ komisja 

zakończyła swoje obrady po zwołaniu Sesji Rady Miasta w związku z tym nie można było 

wprowadzić uchwały. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Radnej Elżbiety Ostrowskiej o treści: Wnoszę o Podjęcie uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na 2024 r. jako punkt 7  

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, 

Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Bogumiła 

Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

NIEOBECNI (1) Karol Kolny 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

Głosowano w sprawie: 

 Przyjęcie porządku obrad wraz z pozytywnie przegłosowanym wnioskiem. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

 ZA (14) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, 

Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Bogumiła 

Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

NIEOBECNI (1) Karol Kolny 

 

Porządek obrad został przyjęty.  

 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząc Rady Miasta poinformowała iż radnym oraz mieszkańcom sprawozdanie 

zostało udostępnione i można się z nim zapoznać.  

 

 4. Przedstawienie planu pracy Komisji Gospodarki Miejskiej na 2024 r. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Szymon Simonicz przedstawił plan pracy.  

Plan pracy stanowi załącznik  do protokołu. 

 

 5. Przedstawienie planu pracy Komisji Budżetu i Samorządności na 2024 r. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Samorządności Anna Wysocka przedstawiła plan pracy.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

 

6. Przedstawienie planu pracy Rady Miasta na 2024 r. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła plan pracy.  

Plan pracy stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała o rozbieżności planu pracy rady miasta 

 a planu pracy komisji rewizyjnej w temacie wniosku o absolutorium.  

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła że i tak pewni plan pracy zostanie zmieniony. 

 

 Głosowano w sprawie: 

Przedstawienie planu pracy Rady Miasta na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, 

Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Bogumiła 

Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

NIEOBECNI (1) Karol Kolny 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan pracy.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta poddała pod głosowanie podjęcie uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej  

na 2024 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/576/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu ,, Posiłek w szkole 

i w domu’’ na lata 2024-2028. 

 

Stanowiska komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

 Komisja Gospodarki Miejskiej– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Brak dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

 do uzyskania wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu ,, Posiłek w szkole  

i w domu’’ na lata 2024-2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (15) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/577/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w ramach wieloletniego 

rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024-2028. 

 

Stanowiska komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 

 Komisja Gospodarki Miejskiej– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Brak dyskusji.  

 

 Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w ramach wieloletniego 

rządowego programu ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024-2028. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/578/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/219/16 Rady Miasta Lędziny  

z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących 

dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych, dokonywania w nich zmian i ich zatwierdzania. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił stanowiska Komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Brak dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXIX/219/16 Rady Miasta Lędziny z dnia 

 30 czerwca 2016 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody 

 na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 

sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania  

w nich zmian i ich zatwierdzania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15)Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/579/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 



11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Lędziny na 2023 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił stanowiska Komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na: 

1. zmianach w załączniku numer 2 dotyczące wydania gazety miejskiej, 

2. zmianach w paragrafach - w dziale 852. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Lędziny na 2023 rok wraz  

z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (10) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, Tomasz Kostyra, 

Bogusław Noras, Bogumiła Stolecka, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (4) Łukasz Kuczek, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Edward Urbańczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Hubert Handy 

 

Przewodnicząca zgłosiła wniosek o anulowanie głosowania. Radni mieli wątpliwości  

co do poprawności głosowania.  

 

Radca prawny przedstawił że najlepiej przegłosować autopoprawkę a później uchwałę  

wraz z autopoprawką.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

 Wniosek Przewodniczącej Rady Miasta o treści: wnoszę o anulowanie głosowania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Bogusław Noras, Szymon Simonicz, Bogumiła Stolecka, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (3) Łukasz Kuczek, Paweł Wanot, Anna Wysocka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Elżbieta Ostrowska, Edward Urbańczyk 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

Lędziny na 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (8) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, Bogusław Noras, 

Bogumiła Stolecka, Paweł Wanot, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (3)Łukasz Kuczek, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Hubert Handy, Karol Kolny, Edward Urbańczyk 

BRAK GŁOSU (1) Anna Wysocka 

 



 

Wniosek przegłosowany pozytywnie.  

 

Wywiązała się dyskusja w temacie wydania gazety miejskiej z rezerwy Burmistrza Miasta. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Burmistrz Miasta Lędziny 

• Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

• Radny Tadeusz Ingram 

• Radny Łukasz Kuczek 

 

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Lędziny na 2023 rok wraz  

z pozytywnie przegłosowaną autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (10) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, Tomasz Kostyra, 

Bogusław Noras, Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka 

PRZECIW (2) Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Hubert Handy, Łukasz Kuczek, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/580/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2023. 

 

Stanowisko komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radny Paweł Wanot oraz Przewodnicząca Rady Miasta zadali pytanie dotyczące rozpoczęcia 

oraz zakończenia pracy na ulicy Panoramy, etapu prac na ulicy Spacerowej. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu odpowiedziała na pytania.   

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2023. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka 

PRZECIW (1) Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/581/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 



13. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Lędziny  

na lata 2024-2034. 

 

Stanowiska komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na: 

• Wprowadzeniu pozycji - wydatki bieżące z tytułu poręczeń i gwarancji – poręczenia 

dla PGK Partner.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta oraz Radna Elżbieta Ostrowska zadali pytania dotyczące 

okresu poręczenia dla PGK Partner.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu odpowiedziała na pytania.   

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Lędziny na lata 2024-2034.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Bogumiła Stolecka, 

Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Szymon Simonicz, Sebastian Zimnal 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta, Radny Karol Kolny oraz Radna Elżbieta Ostrowska zadali 

pytania dotyczące decyzji przyznania środków dla spółki Partner, zawarcia poręczenie  

w budżecie na 2024 rok, chodnika na ulicy Mickiewicza,  

 

Burmistrz Miasta oraz Naczelnik Wydziału Budżetu odpowiedziały na pytania.   

 

Wywiązała się dyskusja w temacie chodnika na ulicy Mickiewicza, wolnych środków 

 w budżecie miasta na 2024 rok, opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, nie zawarcia 

budżetu obywatelskiego do projektu budżetu miasta. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Burmistrz Miasta Lędziny 

• Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

• Radny Karol Kolny 

• Radny Tadeusz Ingram 

• Radna Elżbieta Ostrowska 

• Radny Bogusław Dzierżak  

• Radny Edward Urbańczyk 

• Radca Prawny  

• Radny Łukasz Kuczek 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącej projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Lędziny  

na lata 2024-2034. 



  

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Lędziny na lata  

2024-2034 wraz z pozytywnie przegłosowaną autopoprawką. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (12) Bogusław Dzierżak, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, Tomasz Kostyra, 

Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Bogumiła 

Stolecka, Paweł Wanot, Anna Wysocka 

PRZECIW (2) Maria Głos, Sebastian Zimnal 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Edward Urbańczyk 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/582/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Lędziny na 2024 rok. 

 

Stanowiska komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Radna Elżbieta Ostrowska zgłosiła wnioski. 

 

Rady Paweł Wanot zadał pytanie Naczelnikowi Wydziału Budżetu dotyczące wpływu 

wniosków Radnej Elżbiety Ostrowskiej na budżet. Naczelnik Wydziału Budżetu 

poinformowała że po przegłosowaniu pierwszego wniosku każdą zmianę Rada Miasta będzie 

musiała głosować na sesji oraz że drugi wniosek jest niezgodny z decyzją Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Radna Elżbieta Ostrowska dopytała o poprawność wniosków. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na: 

• zmianie  w treści uchwały w paragrafie 3. 

 

Radny Łukasz Kuczek zgłosił wniosek.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta odczytała pismo Komendy Powiatowej Policji w Bieruniu oraz 

zgłosiła wniosek. Naczelnik Wydziału Budżetu zgłosiła uwagi do wniosku Przewodniczącej 

Rady Miasta.  

 

Radny Bogusław Dzierżak przypomniał że Radni przegłosowali wniosek na zakup 

samochodu dla Straży Miejskiej. Radny Łukasz Kuczek przedstawił że rada miasta podjęła 

wcześniej taką decyzję ale nie wiedziała że budżet obywatelski nie zostanie zawarty  

w projekcie uchwały. 

 

Radny Paweł Wanot zgłosił wniosek. Radna Elżbieta Ostrowska wycofała wniosek. 

 

Burmistrz Miasta wypowiedziała się w temacie zakupu samochodu dla Straży Miejskiej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta przedstawił że w budżecie na 2024 rok nie zostały zawarte 

środki dla stowarzyszeń oraz zgłosił wniosek. Wiceprezes MKS Lędziny wypowiedział  

się w temacie znalezienia pieniędzy w budżecie miasta na stowarzyszenia.  



 

Wywiązała się dyskusja w temacie zakupu samochodu dla Straży Miejskiej, przekazania kwot 

dla stowarzyszeń, dochodów i wydatków gminy, dopłaty za odpady komunalne, korzystania 

nie odpłatnie przez stowarzyszenia z wynajmu hali oraz opłat za trenerów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Burmistrz Miasta Lędziny  

• Radny Tomasz Kostyra  

• Wiceprezes MKS Lędziny  

• Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

• Radny Paweł Wanot  

• Radny Tadeusz Ingram  

• Przewodnicząca Rady Miasta 

• Radny Łukasz Kuczek 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta wycofał swój wniosek.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu przedstawiła najważniejsze inwestycje zawarte w budżecie 

miasta Lędziny na 2024 rok.   

 

Przewodnicząca Rady Miasta ogłosiła przerwę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

dotyczącej projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Lędziny na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poddała pod głosowanie następujące wnioski: 

 

1. Wniosek Radnej Elżbiety Ostrowskiej o treści: Wykreślić w par. 11 ust. 5abc. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (10)Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, Łukasz Kuczek, Elżbieta 

Ostrowska, Szymon Simonicz, Edward Urbańczyk, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (4) Bogusław Dzierżak, Tomasz Kostyra, Bogusław Noras, Bogumiła Stolecka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Paweł Wanot 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie. 

 

2. Wniosek Radnego Łukasza Kuczka o treści: aby pomniejszyć kwotę przeznaczoną 

 na zakup samochodu dla Straży Miejskiej o kwotę 100 000 zł i przekazać kwotę  

na wykonanie budżetu obywatelskiego który nie znalazł się w autorskim projekcie 

Budżetu Pani Burmistrz.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) Maria Głos, Hubert Handy, Karol Kolny, Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Elżbieta 

Ostrowska, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (4) Bogusław Dzierżak, Bogusław Noras, Szymon Simonicz, Bogumiła Stolecka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Tadeusz Ingram 

BRAK GŁOSU (1) Anna Wysocka 



 

Wniosek przegłosowany pozytywnie. 

 

3. Wniosek Przewodniczącej Rady Miasta o treści: aby pomniejszyć kwotę przeznaczoną 

na zakup samochodu dla Straży Miejskiej o kwotę 40 000 zł i przekazać kwotę  

na wykonanie parkingu przy SP4.  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) Maria Głos, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, Sebastian Zimnal 

PRZECIW (6) Bogusław Dzierżak, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, 

Szymon Simonicz, Paweł Wanot 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Hubert Handy, Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk 

BRAK GŁOSU (2) Tomasz Kostyra, Anna Wysocka 

 

Wniosek przegłosowany negatywnie. 

 

4. Wniosek Radnego Pawła Wanota o treści: aby pomniejszyć kwotę przeznaczoną  

na zakup samochodu dla Straży Miejskiej o kwotę 20 000 zł i przekazać kwotę 

 na wykonananie pamiątkowego obelisku Ks. Kontnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (8) Bogusław Dzierżak, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, Bogusław 

Noras, Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot 

PRZECIW (4) Maria Głos, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Sebastian Zimnal 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Karol Kolny, Łukasz Kuczek 

BRAK GŁOSU (1) Anna Wysocka 

 

Wniosek przegłosowany pozytywnie. 

 

Radny Bogusław Noras zaproponował aby pozostałą kwotę przeznaczoną na zakup 

samochodu dla Straży Miejskiej przekazać na wiaty przystankowe.  

 

Głosowano w sprawie: 

 Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Miasta Lędziny na 2024 rok wraz z pozytywnie 

przegłosowanymi wnioskami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (11) Bogusław Dzierżak, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Tomasz Kostyra, Łukasz 

Kuczek, Bogusław Noras, Szymon Simonicz, Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł 

Wanot, Anna Wysocka 

PRZECIW (1) Maria Głos 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Karol Kolny, Elżbieta Ostrowska, Sebastian Zimnal 

 

Radny Karol Kolny był za podjęciem uchwały. Radna Elżbieta Ostrowska była za podjęciem 

uchwały.  

 



Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/583/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Lędzinach 

dotacji na 2024 r. na prace budowlane i konserwatorskie zabytkowego budynku 

Miejskiego Ośrodka Kultury w Lędzinach. 

 

Stanowisko komisji: 

 Komisja Budżetu Samorządności– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Brak dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Miejskiemu Ośrodkowi Kultury w Lędzinach dotacji 

na 2024 r. na prace budowlane i konserwatorskie zabytkowego budynku Miejskiego Ośrodka 

Kultury w Lędzinach. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (15) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Tomasz Kostyra, Łukasz Kuczek, Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, 

Bogumiła Stolecka, Edward Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

 

Uchwała została podjęta przez Radę Miasta Lędziny oraz otrzymała numer CXVI/584/23  

i stanowi załącznik do protokołu. 

 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. ZAPYTANIA Przewodniczącej Rady Miasta które, stanowi załącznik do protokołu  

2. ZAPYTANIE Radnego Tadeusza Ingram które, stanowi załącznik do protokołu.  

 

 17. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miasta poddała pod głosowanie następujący wniosek: 

 

1. Wniosek Przewodniczącej Rady Miasta o treści: proszę o wystosowanie do Starostwa 

w Bieruniu wniosku o zmiany usytuowania tablic zasłaniających oznakowanie 

przystanku linii 95 na ulicy Goławieckiej przed skrzyżowaniem z ulicą Lipową  

dla kierowców jadących od strony Lędzin ( Goławca.).  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (13) Bogusław Dzierżak, Maria Głos, Hubert Handy, Tadeusz Ingram, Karol Kolny, 

Bogusław Noras, Elżbieta Ostrowska, Szymon Simonicz, Bogumiła Stolecka, Edward 

Urbańczyk, Paweł Wanot, Anna Wysocka, Sebastian Zimnal 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Łukasz Kuczek 

BRAK GŁOSU (1) Tomasz Kostyra 

 

18. Informacje. 

 



Burmistrz Miasta wygłosiła oświadczenie:  

 

,,Dziękuję pięknie pani przewodnicząca szanowny radni szanowni mieszkańcy chciałam 

nawiązać do projektu budżetu na rok 2024 szanowni państwo takiego budżetu w historii 

naszego miasta jeszcze nie było zaplanowane rekordowe dochody i wydatki uzyskały 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach na 2024 rok założono plan 

dochodów budżetowych w wysokości szanowni państwo 105 mln 633 tys. 835 zł i 36 gr. 

 z wyodrębnieniem dochodów bieżących w wysokości 82 mln 783 tys. 312 zł i 50 gr. oraz 

dochodów majątkowych w wysokości 22 mln 850 tys. 522 zł i 86 gr. na 2024 rok 

zaplanowano wydatki budżetowe w wysokości 103 mln 933 tys. 835 zł i 36 gr. 

 z wyodrębnieniem wydatków bieżących w wysokości 79 mln 607 tys. 812 zł i 50 gr. oraz 

wydatków majątkowych w wysokości 24 mln 326 tys. 22 zł i 86 gr. tak wysokie dochody  

w wysokości około 105 mln zł szanowni państwo są gwarancją realizacji zadań budżetowych 

w roku 2024 zaplanowano dochody bieżące w  wysokości 82 mln 783 tys. 312 zł i 50 gr. zaś 

na inwestycje zostały zaplanowane wydatki o wartości prawie 23 mln zł które będą 

realizowane w 24 roku a na które pozyskaliśmy około 19 mln zł  dofinansowania w roku  

24 zaplanowano dochody majątkowe w wysokości 22 mln 850 tys.  522 zł i 86 gr. w tym 

dochody z tytułu środków przeznaczonych na inwestycje w wysokości prawie 19 mln z czego 

największa kwota dotacji 12 mln 224 tys. 773 zł i 50 gr. pochodzi z programu inwestycji 

strategicznych Polski Ład na realizację bardzo ważnych zadań inwestycyjnych odnawialne 

źródła energii w budynkach użyteczności publicznej w wysokości 1 mln 688 tys. 252 zł 

„Budowa i modernizacja efektywnego energetycznie oświetlenia ulicznego w gminie 

Lędziny” w wysokości 2 mln 499 tys. 771 zł i 50 gr. i modernizacja Oczyszczalni Ścieków 

Hołdunów w Lędzinach w wysokości 6 mln 236 tys. 750 zł w tym miejscu należy dodać 

szanowni państwo że kwotę z dotacji jaką otrzymaliśmy z Ładu Polskiego ostatecznie wynosi 

12 mln 473 tys. 500 zł z tym że ta kwota jest podzielona na 2 lata na rok 2024 i na rok 2025 

 i jeszcze jest wchodzi w te inwestycje kompleksowa modernizacja Ośrodka Rekreacyjno-

Sportowego Centrum w wysokości 1 mln 800 tys. zł pozyskaliśmy także środki z Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków na realizację inwestycji pod nazwą „Modernizacja budynku 

Miejskiego Ośrodka Kultury przy ulicy Hołdunowskiej 39 w Lędzinach” w wysokości 3 mln  

430 tysięcy zł pozyskane środki z programu „Olimpia”  program budowy przyszkolnych hal 

sportowych na stulecie pierwszych występów reprezentacji Polski na igrzyskach olimpijskich 

planuje się przeznaczyć na realizację inwestycji pod nazwą „Budowa sali gimnastycznej przy 

Szkole Podstawowej nr 3 w Lędzinach” w wysokości 1 mln 983 tys. 333 zł i 33 gr. w ramach 

przyznanych środków z programu „Maluch Plus” gmina planuje inwestycję pod nazwą 

adaptacja budynku przy ulicy Stadionowej w Lędzinach na Żłobek Miejski w wysokości 

 1 mln 302 tys. 416 zł i 3 gr. szanowni państwo na wydatki bieżące wydamy około 80 mln zł 

na rok 2024 zaplanowane wydatki bieżące w wysokości 79 mln 607 tys. 812 zł i 50 gr. przy 

uwzględnieniu wykonania planu wydatków za rok 2023 jak również koszty nowych zadań 

planowanych do realizacji w tym między innymi i tutaj chcę zwrócić szczególną uwagę 

 na wydatki bieżące które będziemy w przyszłym roku ponosić wydatki poniesione  

na funkcjonowanie lokalnego transportu zbiorowego w wysokości 5 mln 400 tys. 882 zł 

wydatki na gospodarkę mieszkaniową w tym gospodarowanie mieszkaniowym zasobem 

gminnym w wysokości 2 mln 162 tys. 100 zł wydatki na funkcjonowanie oświaty  

w wysokości 35 mln 55 tys. 366 zł w tym na wynagrodzenia placówek oświatowych  

w wysokości 29 mln 820 tys. 500 zł wydatki na ochronę zdrowia w wysokości 590 tys. 229 zł 

wydatki związane z funkcjonowaniem żłobka oraz realizacją zadań z zakresu pomocy 

społecznej w tym wypłata zasiłków i świadczeń w wysokości 11mln 288 tys. i 169 zł wydatki 

związane z gospodarką komunalną i ochroną środowiska w wysokości szanowni państwo  

9 mln 350 tys. 076 zł w tym wydatki na gospodarkę odpadami komunalnymi w wysokości 



7mln 81 tys. zł zaś wydatki na oświetlenie ulic w mieście w wysokości 1 mln 75 tys. zł 2 mln 

100 tys. zł dopłacimy z budżetu gminy aby stawka za wywóz śmieci nadal była najniższa  

w powiecie każda gmina sama określa zarówno metodę naliczania opłat za wywóz odpadów 

jak i wysokość opłat z analizy wpływów i wydatków z opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wynika że w roku 2024 Lędziny za to zadanie będą musiały zapłacić około 

 7 mln 100 tys. zł przy obecnie obowiązujących stawkach na wywóz śmieci najniższych  

w powiecie mieszkańcy bezpośrednio zapłacą około 5 mln zł a pozostałe 2 mln 100 tys. zł 

będą pochodziły z budżetu gminy czyli z tak zwanych dochodów bieżących szanowni 

państwo ponad 7 mln 200 tys. zł wydamy na transport zbiorowy oświetlenie ulic oraz 

utrzymanie miejskich dróg i zieleni w roku 2024 za korzystanie z połączeń autobusowych 

zapłacimy do GZM-u nieco ponad 5 mln zł zaplanowane w budżecie  wydatki na oświetlenie 

ulic w Lędzinach wynoszą około miliona 100 tysięcy zł na drogi miejskie w tym letnie 

 i zimowe ich utrzymanie oraz remonty w budżecie zaplanowano około 900 tys. zł natomiast 

na utrzymanie miejskiej zieleni przewidziano około 225 tys. zł szanowni państwo kwota 

ponad 1 mln 100 tys. zł z budżetu gminy wesprze rodziców oddających dzieci do żłobka 

gmina Lędziny wspiera mieszkańców którzy chcą mieć dzieci i równocześnie pracować 

zawodowo i nie tylko poprzez tworzenie kolejnych miejsc w miejskim żłobku rządowe 

wsparcie z programu „Maluch Plus” w wysokości około miliona 300 tys. zł umożliwi gminie 

dokonanie adaptacji budynku przy ulicy Stadionowej na kolejne miejsca żłobkowe dzięki 

temu szanowni państwo w Lędzinach będzie 96 takich miejsc w budżecie gminy zaplanowano 

ponad milion 100 tys. zł dopłaty do funkcjonowania Miejskiego Żłobka dzięki czemu koszty 

ponoszone przez lędzińskich rodziców są najmniejsze w okolicy szanowni państwo około  

280 tys. zł  wydamy na bezpłatne zajęcia sportowe dla dzieci i młodzieży oraz na wydarzenia 

integracyjne mieszkańców w ramach alternatywnych form spędzania wolnego czasu podobnie 

jak w roku 2023 stowarzyszenia sportowe które pracują z lędzińskimi dziećmi i młodzieżą 

będą mogły ubiegać się o finansowe wparcie swojej działalności zaplanowane środki 

 na dotacje lędzińskich stowarzyszeń sportowych pochodzą z tak zwanej alkoholówki czyli 

opłat wnoszonych do gminnej kasy za sprzedaż napojów alkoholowych szanowni państwo 

należy w tym momencie zwrócić także uwagę na zadłużenie naszego miasta na koniec 2024 

roku które spadnie do około 6 mln 900 tys. zł zadłużenie gminy jest konsekwentnie 

zmniejszane gdy w roku 2014 obejmowałam funkcję Burmistrza Miasta Lędziny zadłużenie 

naszego miasta wynosiło około 20 mln 400 tys. zł planowana na dzień 1 styczeń 2024 roku 

kwota długu w wysokości 10 mln 499 tys. zł jest około połowy niższa w stosunku do roku 

2014 w roku 2024 zostanie ona pomniejszona o spłatę zobowiązań w wysokości 3 mln 600 

tys. zł i na dzień 31 grudzień 2024 zadłużenie gminy powinno wynosić i mam nadzieję  

że będzie wynosić 6 mln 899 tys. zł w przedłożonym projekcie Uchwały Budżetowej Miasta 

Lędziny na 2024 rok dochody zaplanowano w sposób realistyczny natomiast wydatki 

ograniczono do wydatków obowiązkowych i  niezbędnych przy jednoczesnym spełnieniu 

oczekiwań mieszkańców gmina w roku 2024 planuje realizację przyjętych założeń 

budżetowych i w sposób oszczędny oraz efektywny gospodarować środkami  publicznymi  

w szczególności w obszarach generujących najwyższe koszty bieżące opinie te potwierdzili 

eksperci z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach chciałabym z tego miejsca 

szanowni państwo serdecznie podziękować pani skarbnik pani sekretarz naczelnikom 

kierownikom i pracownikom wydziałów oraz referatów Urzędu Miasta dyrektorom  

i pracownikom finansowym szkół przedszkoli żłobka Miejskiego Ośrodka Kultury biblioteki 

miejskiej Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

oraz prezesom spółek Partner i Ekorec za wniesiony wkład pracy w przygotowanie 

przyszłorocznego budżetu chciałam jeszcze z tego miejsca szanowni państwo skorzystać  

w związku z tym że wkrótce będziemy zasiadać przy stole wigilijnym chciałam złożyć 

szanownym państwu i wszystkim mieszkańcom życzenia z okazji zbliżających się Świąt 



Bożego Narodzenia życzę zdrowia pogody ducha i odpoczynku w radosnej atmosferze niech 

nadchodzący 2024 rok będzie wypełniony spokojem a także wieloma sukcesami  

i zadowoleniem z podjętych wyzwań dziękuję‘’. 

 

Radny Paweł Wanot poinformował o akcji pn. ,,Szlachetna Paczka’’ na terenie powiatu 

Bieruńsko – Lędzińskiego. Podziękował wszystkim osobą zaangażowanym.     

 

Radna Anna Wysocka zadała pytanie dotyczące otwarcie nowego przedszkola przy SP2.  

Burmistrz Miasta przedstawiła że w styczniu zostanie przedstawiona radnym uchwała  

w sprawie przekształcenia SP3. Przedstawiła że dyrektorki SP2 oraz SP3 ogłosiły  

że przedszkole będzie funkcjonowało od września 2024 roku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta poinformował o akcji WOŚP która, odbędzie 

 się pod koniec stycznia 2024 roku oraz turnieju piłki nożnej. Zwrócił się z prośbą do radnych 

o zasponsorowanie złotego serduszka.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta Maria Głos przedstawiła że nie dostarczyła do Biura Rady 

zapytania z poprzedniej Sesji Rady Miasta orz przedstawi je na sesji styczniowej sesji.  

 

Przewodnicząca Rady Miasta przedstawiła że radni zapoznali się z pismem Rejonowego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Tychach dotyczący ulicy Sienkiewicza. Radny 

Karol Kolny poprosił o dostarczenie pisma na które odpowiada przedsiębiorstwo.  

 

Wywiązała się dyskusja w temacie pisma Rejonowego Przedsiębiorstwa Wodociągów 

 i Kanalizacji w Tychach.  

 

19. Zakończenie 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca złożyła życzenia świąteczne oraz  

zakończyła o godzinie obrady CXVI Sesji Rady Miasta słowami:  

„Zamykam obrady CXVI Sesji Rady Miasta VIII Kadencji”  

Szczegółowa dyskusja znajduje się pod linkiem: 

https://www.youtube.com/watch?v=U6GDgl37TxE  

 

  

Przewodnicząca Rady Miasta  

Maria Głos 

  

 

Przygotował(a): Katarzyna Gąsiorczyk  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

https://www.youtube.com/watch?v=U6GDgl37TxE

